
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 3. januar 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 

268 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Christina Thorholm (RV). 

 

Spørgsmål nr. 268:  

”Hvad gør ministeren for at nedbringe barriererne for, at udenlandske sygeplejersker, 

der eksempelvis af familiemæssige årsager ønsker at bo og arbejde i Danmark, og 

som lever op til kravene om dansk autorisation, kan komme i beskæftigelse som syge-

plejerske i sundhedsvæsenet uden unødig forsinkelse?” 

 

Svar: 

Det er en problemstilling, som jeg tager meget seriøst, da der er behov for sikre ar-

bejdskraft til sundhedsvæsenet. Det er derfor vigtigt at sikre en hurtigere og mere 

smidig sagsbehandling og ansøgningsproces for bl.a. udenlandske sygeplejersker. 

Derfor glæder jeg mig over, at der på Finansloven er afsat 11,3 mio. kr. i 2022 og 11,8 

mio. kr. i 2023 til at nedbringe sagspuklen for ansøgninger om autorisation fra sund-

hedspersoner fra tredjelande. Derudover har jeg bedt Sundhedsministeriet om at 

nedsætte en arbejdsgruppe, som skal se på, hvordan vi fremadrettet bedst indretter 

autorisationsprocessen. Jeg henviser i den forbindelse til mit svar på SUU alm. del 

spm. 238.  

 

 

Med venlig hilsen 
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